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НАУЧНО-ПЕДАГОГИЧЕСКИЕ ОСНОВЫ ПАТРИОТИЧЕСКОГО ВОСПИТАНИЯ ШКОЛЬНИКОВ
СРЕДСТВАМИ КРАЕВЕДЕНИЯ

THE SCIENTIFIC AND PEDAGOGICAL BASIS OF PATRIOTIC EDUCATION
OF SCHOOLCHILDREN BY MEANS OF REGIONAL STUDIES

В статье рассмотрено появление и развитие понятий «патриотизм» и «патриотическое воспитание»
в трудах отечественных и зарубежных ученых-педагогов . Показана сущность и содержание патриотиче-
ского воспитания в рамках аксиологического, личностно ориентированного и культурологического
подходов в воспитании. Теоретически обосновывается содержательный потенциал разделов краеведения
в патриотическом воспитании школьников.

The article considers the emergence and the development of the concepts of “patriotism” and “patriotic
education” in the works of Russian and foreign scientists and educators. The article shows the essence and the
content of patriotic education within the axiological, student-centered and cultural approaches in education.
The substantial potential of the parts of regional studies is lodged theoretically in the patriotic education
of school children.


